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Bestyrelsesmøde i Ikast og Tullamore Golf Club – tirsdag den 21/8-23 kl. 19.00, 
Remmevej 
 
Deltagere: John Kristensen, Lars Søgaard, Rasmus Niebuhr, Torben S. Pedersen, Jesper Jensen, Jacob 
Pedersen, Lene Søgaard og Marianne Moth. 
Afbud fra: Andreas Lehmann Jacobsen 
Deltager fra personalet: Golfmanager Michael Hosbjerg 
 

Agenda: 
 

Referat fra sidste møde 
1. Nyt fra kontoret 
2. Tullamore 
3. Nyt fra udvalg (bane, sport, begyndere m.fl.) 
4. Regnskab og herunder medlemssituation 
5. Eventuelt 

 

Ad 1) Referat fra sidste møde  
To do listens punkter blev gennemgået. 
• Vedr. Sct. Hans Aften på Ikast banen: JPO vender det med Bo Jensen, om der er basis for at udvide 

Midtugegolfs arrangementet til at omfatte alle medlemmer til næste år. 
• Lene undersøger, om der er stemning for at afholde en Sct. Hans Aften i Tullamore til næste år. 
• Der var meget få tilmeldte til Maraton golf i år. Skal vi fortsætte?  

Øvrige punkter bliver drøftet, hvor de hører hjemme på dagsordenen. Punkter, der endnu ikke er drøftet, 
bliver stående på listen. 

Ad 2) Nyt fra kontoret 
• Trænersituationen: Bestyrelsen vedtog af fastsætte Brian vinteren over. Der skal lægges en plan 

for hans træning og hans andre faste opgaver. Der skal mere struktur på hans arbejdsdage. 

• Medlemmerne har givet udtryk for, at de er meget tilfredse med Brians undervisning, og han har 
formået at få et godt juniorarbejde i gang med opbakning fra forældrene. 

• Konklusionen er dog, at der skal strammes op og forventningsafstemmes med træneropgaver og 
andre opgaver for Brian. Michael og Lars tager en snak med ham. 
 
Golfspilleren i Centrum:  

• Michael fremlagde resultaterne fra spørgeskemaerne i perioden januar til august.  

• Ikast Golf Club ligger meget højt på ambassadør scoren sammenlignet med National Benchmark. 
Ud af 100 klubber ligger IGC indenfor rækken af de 10 bedste for gæster i klubben. Det kan vi godt 
være stolte af. Intern medlemsundersøgelse kommer i løbet af efteråret. 

• De udleverede underbilag til bestyrelsen viser i detaljer, hvor IGC scorer bedst, og om der er steder, 
der kræver større fokus.  

 
Ad 3) Tullamore 
• Der er fundet en del bolde bag drivingrange hegnet, der grænser op til stien. Det er muligt for de 

langt slående spillere at slå over hegnet, hvilket udgør en sikkerhedsrisiko for folk, der går tur.  

• Inden vi finder ud af, hvordan et evt. højere hegn skal være, vedtog bestyrelsen at sætte skilte op for 
gående, så de er klar over, at de nu går ind på en golfbane, og at de skal holde øje med 
golfspillerne, der slår bolde ud. Ligeledes skal golfspillerne holde øje med de gående. 

• På venstre side af hul 3 og broen ved kirkestien kunne der godt være en bredere rough, for at 
presse spillet mere mod højre 
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• Det er rigtigt godt, at der er mulighed både at slå bolde ud fra græs og fra de overdækkede måtter 
på drivingrange. Bestyrelsen besluttede, at der sættes regler op for brug af drivingrange. Man må 
ikke slå fra græs samtidig med, at der bliver slået bolde på den overdækkede drivingrange. 

• Vi har fået ISI’s opsamler, og der er indgået en aftale med ISI om, at vi sørger for 3 nye måtter hvert 
år. 

• ISI har en masse ønsker. F.eks. spejle på drivingrange, bedre afstandsmarkeringer, targets og øget 
speed på puttinggreen. Spørgsmålet er, hvem der skal investere. 

• Ekstra frø til græs på drivingrange dækkes af det beløb vi får fra landsholdet, men timerne, der 
bruges til såning, er ikke dækket. 

• Vi kan få klippet den nye indspilsgreen og turneringsgreen, så hastigheden bliver ”professionel”, men 
det tager ca. en time at omstille klippehøjden på en greenklipper. Vi har kun en.  

• ISI har en greenklipper, som de ikke bruger mere. Kunne vi få den stillet til rådighed, har vi to 
greenklippere, og så vil det kunne lade sig gøre at have to puttinggreens med forskellig hastighed. 
Der arbejdes på sagen. 

• Hastigheden på den gamle puttinggreen skal forblive, som den er, og afspejle banens greens. 

• Robotter: Fairway klipning kører fint. Boldopsamlingen har givet problemer. 

• Træningsbolde: Der er investeret i mange nye two-piece træningsbolde, da det ikke var muligt at 
skaffe de andre. Måske kan Marcus Brown hjælpe os med at skaffe one-piece bolde. Michael 
undersøger. 

• Frivilligdag i Tullamore: Der blev ordnet rigtigt meget sidste gang, men der er stadig behov for en 
dag mere.  

• Der er aftal med ISI, at de stiller arbejdskraft til rådighed. 
• Udenoms faciliteterne skal stå skarpere. Førstehåndsindtrykket betyder utroligt meget for vores 

gæster. Der skal følges op, stilles krav, holdes rent og tages ejerskab.  

• John har besøgt Kaffemik-klubben. Der var god stemning – og de fik en god snak. 
 

Ad 4) Nyt fra udvalg (bane, sport, begyndere m.fl.) 
          Banen:  

Jacob har undersøgt diverse baneforhold, som følger:  

• Flytning af lynsikrede skure og opførelse af nyt toilet på banen bliver afklaret med JPO. 

• Tee sted på hul 16 kan i princippet hæves, men det vil være meget dyrt og et kæmpe projekt, som vi 
ikke vil gøre noget ved på nuværende tidspunkt. 

• Back tee på hul 2 bliver rettet ud i vinterens løb. 

• Det er muligt at rykke back tee længere tilbage på hul 14. 

• Banen står så flot, som aldrig før. Det gode resultat på banen er ikke kommet af sig selv. Der er 
investeret i omlægning af huller og vanding på mange huller. 

• Jacob finder ud af med Claus, hvilke huller der endnu ikke har vand. 

• Banen skal hele tiden holdes ved lige og opgraderes. Bestyrelsen vedtog derfor på årlig basis at 
afsætte et årligt beløb i budgettet til baneforbedringer. Det lange seje træk vil blive belønnet på sigt. 
Medlemmerne skal gøres bekendt med på generalforsamlingen, hvad der er brugt i årets løb på 
baneforbedringer, og hvad vanding på banen betyder. Jacob tager en snak med Claus om 
fastlæggelse af et investeringsbudget, og hvor stort beløbet skal være. 

• Det vil stadig være muligt at benytte Line Mortensens tegninger til 9 nye huller på den anden side af 
vejen. Jacob laver et oplæg til en Masterplan. 

• Greenkeeperne skal have stor ros for deres arbejde, men de er meget pressede i øjeblikket. De var i 
forvejen underbemandet, og nu har en af greenkeeperne sagt op, og en anden er sygemeldt, da han 
er kommet til skade under arbejdet. Claus har stor fokus på sikkerhed. Det er første gang, at en 
greenkeeper er kommet til skade på Ikast golfbane. Selvfølgelig skal sikkerheden være i top. Der 
skal sikres, at vi har en skriftlig procedure for regler på arbejdspladsen. 

• En frivilligdag engang i september eller oktober vil kunne hjælpe greenkeeperne meget med 
oprydning og til-klipning diverse steder. Der skal findes en dag, hvor det er muligt, at så mange som 
muligt fra bestyrelsen kan deltage. 



 
 

3 
 

• Jacob tager en rundtur med Claus på banen og ser på arbejdsopgaverne, der kan hjælpes med. 
Flere steder kan banen blive nemmere at passe. Eksempelvis er der nogle bunkere, der er 
overflødige og kan fjernes.  

• Kan Tee-stederne på hul 1, 5 og 7 forbedres. Jacob ser på det sammen med Claus 
Pay & Play banen: Ønsket om filtunderlag og nyt græs, hvor den gamle greenkeepergård har ligget 
vil kunne gøres på et par dage og vil koste ca. 30 t.kr. Det bliver ordnet på sigt. 
Sport: En god sæson er afsluttet: 

• Adam S. Pedersen repræsenterede Ikast Golf Club på fornemste vis og blev Danmarksmester i 
slagspil. Stort tillykke herfra. 

• Vores 1. og 4. divisionshold sikrede deres pladser i deres rækker. Vores 5. divisionshold rykkede 
ned i kval-rækken. Flot præstation af alle hold. Klubben kan være stolte af deres indsats.  

• Det har været svært at stille hold. Kan/skal vi fortsætte med 3 elitehold. Det bør overvejes. 

• Der skal satses på de unge. De skal have organiseret træning, og det må ikke blive for tilfældigt, 
hvem der skal på hold. 
Juniorudvalget:  

• Der er kommet mange nye kræfter til, og de har forespurgt, om de kan få deres eget budget. Det var 
bestyrelsen enig om, at de kunne. 
Begyndere:  

• Jesper fortalte, at det er gået strygende. 86% af prøvemedlemmerne er konverteret til medlemmer. 
Der har været nok at se til, så nu er der begyndt at vise sig lidt træthed i udvalget. 

• I år er baneprøven genindført med en såkaldt guidet tur. 

• Alle prøvemedlemmer har en snak med Michael, når de har fået golfkørekortet. De får råd og 
vejledning til, hvilket medlemskab, der vil passe bedst for dem.  

• Bestyrelsen besluttede, at nybegyndere, der melder sig ind for næste sæson, fra og med 1. 
september kan spille gratis på banen resten af sæsonen og spille i Tullamore hele vinteren. Hanne 
P. laver et udkast, der giver udtryk for vores stolthed over vores flotte bane, og giver et godt tilbud til 
de nye. At de kan spille resten af året gratis ved betaling af næste års kontingent. 

• Det er meget svært, men også meget vigtigt at fastholde de ny medlemmer i de næste sæsoner og 
få dem med i det sociale fællesskab i klubben. Så vi må gøre noget. 

• Det kan stadig forekomme dyrt både for de nye og gamle medlemmer at få træning enkeltvis.  

• For at gøre det attraktivt at få træning og få nye og gamle medlemmer samlet, kunne man evt. 
afholde en fællestræning og afslutte med at spille 9 huller sammen i Tullamore på udvalgte dage og 
tidspunkter. De tilmeldte kan evt. deles op i små hold efter handicap. Prisen for deltagelse kunne 
være 30-50 kr. Michael tager en snak med Brian om det. 

 
Ad 5) Regnskab og herunder medlemssituation 
• John gennemgik regnskabet, som er fremsendt til bestyrelsen i månedsrapporten for juli 
• Vi holder os, hvor vi skal.  
• Specielt kan nævnes: Der har været stigende udgifter til leasing, men i 2022 var denne post også 

ekstraordinær lav. Trænerposten er forholdsvis høj pga. store udgifter til indkøb af bolde. 
• Egenkapitalen mangler lidt i at gå i plus. 
• Investeringen i vand og robotter på banen burde spare mandetimer på sigt.  
• Medlemsudviklingen ser fornuftig ud – Der skal gives gode tilbud til prøvemedlemmerne. 

       
Ad 6) Eventuelt 
1. Golf.DK kommer og prøvespiller banen og skriver en artikel i bladet, Dansk Golf. 

 

 
 
Referent: Marianne Moth 
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TO DO LISTE / TJEK LISTE AF 21/8-23 

 
Lars Søgaard 

1. Samtale med Brian, sammen med Michael  

 
Jens Poulsen 

1. Kan alle medlemmer deltage Sct. Hans aften sammen med Midtugegolf – Bo Jensen kontaktes 

 
Jacob Pedersen 

1. Oplæg til Masterplan ved hjælp af Line Mortensens tegninger til 9 nye huller på den anden side af 
vejen 

2. Banegennemgang med Claus:  
a. Hvor mange huller har vand?  
b. Ønske om, at Back tee hul 14 rykkes længere tilbage 
c. Ønske om røde pæle ved søen hul 3 
d. Kan Tee-stederne på hul 1, 5 og 7 forbedres? 
e. Kan der fjernes nogle bunkere, der er uvæsentlige? 
f. Afsættelse af et årligt investeringsbeløb til banen 
g. Tullamore hul 3: Bredere ruf til venstre og ved broen til Kirkestien 
h. Tullamore: Ønske om forskellig speed på puttinggreens   
i. Opgaver til Frivilligdag på Ikast Banen 
j. Opgaver til Frivilligdag på Tullamore Banen 

 
Lene Søgaard  

1. Er der basis for et arrangement Sct. Hans Aften i Tullamore? 

 
Michael Hosbjerg  

1. Samtale med Brian, sammen med Lars 
2. Sammenligningstal for greenfee de sidste år 
3. Sætte skilte op for gående på stien i Tullamore bag drivingrange + på drivingrange 
4. Sætte skilte op med regler for benyttelse af drivingrange på græs og de overdækkede måtter 
5. Kan Marcus Brown hjælpe med at skaffe one-piece bolde? 
6. Indhente regler i forhold til arbejdstilsynet 
7. Forslag til at fastholde nye medlemmer: Fællestræning + 9 hullers spil i Tullamore – tages op 

sammen med Brian 
 

Hanne Pedersen 
1. Udkast til tilbud om gratis spil resten af året og promovering af banen, der aldrig har stået flottere 

 


